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Kjære Osinger, kjære medpolitikere! 
 
Vi har en jobb å gjøre! 
 
Aldri før har en forskningsrapport skapt så store bølger som nå.  
Aldri før har vi vært i en situasjon som vil berøre så mange 
menneskers liv og hverdag. 
Aldri før har vi sett et klimaskifte, skapt av oss selv. 
 
All tvil er feid av banen. Det vi håpet ikke ville skje, det kan 
skje. Vi har hørt om dette lenge. Vi har håpet det var feil. At 
forskere overdrev. At vi kunne leve som før, uten å bli berørt. 
 
Mitt budskap er at det kan vi. I hvert fall nesten.  
 
Men vi har en jobb å gjøre. Forskerne sier: ” Myndighetene må 
ta ansvar for klimatiltakene”. Natt til i går, i Bangkok, ble 
forskere fra 100 land enige. De la frem et dokument på 1500 
sider. Det viser hvilke valg vi må ta. Hvilke beslutninger som 
må gjennomføres. Og hvem som må ta dem. 
 
Det er vi, som politikere, som må ta på oss dette ansvaret. Det 
er vi som har den viktigste jobben her. Det er dere som skal 
peke ut hvem av oss som er best kvalifisert til det. 
 
Når dere gjør det, så husk: 
 

1. Ordføreren vår har startet de siste valgkampene ved 
bensinpumpen på Uno X.  Der og mange andre steder har 
han vist sitt syn: Det som skjer med verden er mindre 
viktig enn egen lommebok.  
 
Om han rister på hodet nå spiller ingen rolle. Vi har alle 
sett det.  
 
Vi har en jobb å gjøre, ordfører! 

 
 
2. Fremskrittspartiet har systematisk motarbeidet alle forsøk 

på å forebygge.  
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For 7 år siden foreslo Carl I. Hagen og Øyvind Vaksdal å 
ikke ta med CO2-utslipp i foruresningsloven.  
 
Partilederen tvilte på behovet for å redusere 
menneskeskapte CO2 – utslipp.  
 
Han ville ikke følge opp Kyoto-avtalen på grunn av 
”betydelige økonomiske kostnader og redusert 
levestandard for millioner av mennesker.”  
 
Feil, Carl Ivar.  
 
Resultatet av FrPs holdninger blir nettopp betydelige 
økonomiske kostnader. Og redusert levestandard for 
millioner av mennesker. Kanskje det er andre enn de som 
Carl Ivar tenkte på som får redusert levestandarden mest. 
Men et menneske er et menneske, FrP! 
 
De store finansorganisasjonene er bekymret. IMF er 
bekymret.  
Forsikringsselskaper og banker er bekymret.  
  
Kanskje ikke for de fattigste i øyrene i BanglaDesh. Men 
for betydelige verdier som er bygget opp gjennom flere 
hundre år, og som står i fare for å bli ødelagt. 
 

3. Siv Jensen er ikke bekymret. Bare 18 prosent av 
befolkningen tror at klimaendringene skyldes naturens 
egne svingninger (BT 3.2.2007). Siv Jensen mener at folk 
er villedet. FrPs program for 2005-2009 sier: FNs 
klimapolitikk bygger på et ufullstendig vitenskapelig 
grunnlag.  
 
(«klimapolitikken som FNs klimapanel er premissgiver for, er svært 
omdiskutert og fortsatt hviler på et ufullstendig vitenskapelig 
grunnlag».) 
 
Siv Jensen: Du tar feil! Dine egne velgere tror ikke på deg. 
Du er i utakt med omtrent alle som har forsket på 
området. FrP har ingen troverdighet i en av de viktigste 
oppgavene vi står overfor. 
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Du har en stor jobb å gjøre! 
 
 

4. FrP og Høyre har samarbeidet tett i Os en stund. Høyre 
har gjort en bra jobb på noen områder når det gjelder å 
dempe virkningen av ren FrP-politikk.  
 
Men når det gjelder miljø, er det verre. For to år siden 
foreslo Venstre i Os at fylkesplanen skulle inneholde et 
punkt om felles årskort på bussene i Hordaland. Ikke noe 
spesielt kontroversielt eller krevende. Alle i 
kommunestyret stemte for. Unntatt Høyre og FrP. De var 
ikke med. 
 
Vi har gjentatte ganger bedt ordføreren ta opp miljøsaker i 
både formannskap og kommunestyre. Det har enda ikke 
skjedd.  
 
- Høyre og FrP har stått for tilnærmet fri bygging i 
strandsonen i store deler av Os.  
 
- Os kommune er på topp i landet når det gjelder bruk av 
energi.  
 
- Os kommune har ingen miljøplan. Vi HADDE noe som het 
Grønn Plan, som var et tillegg til kommuneplanen. Men 
den sto i veien for Høyre og FrPs strandsonefrislipp og ble 
fjernet. 
 
- Hva skjer når vi handler uten en plan? Da skjer for 
eksempel at vi får oljefyrt Osbad. Det går riktignok på 
strøm også, men når strømmen er dyr, brukes olje.  
 
Høyrerepresentanter. Høyrekandidater: Se hva de har 
gjort andre steder i landet. Hør hva Erna Solberg selv nå 
har begynt å si. Kåre Willoch har sett dette lenge. Ikke så 
lenge som Venstre, men den gamle høvding og skarpe 
debattant har blitt både mildere og klokere med årene.  
 
Kacis Unge Høyre var såpass fokusert på miljø at jeg selv 
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meldte meg inn i organisasjonen. Engasjementet deres 
forsvant i jappetiden, og jeg selv valgte Venstre. Men 
Børge Brende har vært en av de beste miljøvernministre 
Norge har hatt. Til og med Sponheim innrømmer det.  
 
Kaffekongen i nord har også engasjert seg. Han snakker 
om Høyres smalsporete troverdighet i miljøsaken, og om å 
markedsføre budskapet. Men han er konkret også: ” Hvis 
Norge har råd til å kjøpe klimakvoter, blir ikke verden 
bedre av det. Vårt bidrag bør være å utvikle teknologi som 
hindrer utslipp og som sparer miljøet. Norge har gode 
fagmiljøer, men staten må være villig til å sprøyte inn 
penger”, sier han til BT i går. 
 
Kom igjen, Høyrefolk! La oss gjøre jobben sammen! 
 

5. Ap har plutselig også blitt miljøbevisst sentralt. 
Statsministeren felte for noen år en regjering, som ikke 
ønsket gasskraftverk med CO2-utslipp. Nå har han også 
begynt å se sammenhengene. Men han føler seg mer 
forpliktet til å gjøre en jobb for de gamle 
industriarbeidsplassene enn for de moderne. Stort sett har 
arbeiderpartiet lokalt stemt miljøvennlig. Det setter jeg 
pris på. La oss jobbe sammen videre også! 

 
I neste formannskapsmøte håper vi på å få opp saken om en 
miljøplan i Os. Denne planen MÅ være tverrpolitisk. Bare da 
kan vi klare å gjennomføre den.  
 
I Bergen er Kjell Moberg bekymret. Han er leder av foreningen 
Bryggens venner. Han ber politikere og alle andre om å våkne. 
Han vil ha alle opp på barrikadene. Bryggen er unik, den er på 
verdensarvlisten. Om storfloen når oss til nesetippen på 
Bryggen i 2040, vil det nå omtrent like høyt her i Os sentrum. 
Og det vil skje, enten vi setter i gang tiltak nå eller ikke. For 
gassene som gir oss havstigning om 40 år, har vi allerede 
sluppet ut. 
 
Folketallet øker. Både i Os og i verden. Vi må derfor være nøye 
med virkningene på omgivelsene. 
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Dere velgere skal bestemme hvordan Os skal bli styrt de 
nærmeste årene. Jeg håper at en del av dere vil stemme på 
Venstre til høsten. Hvis det er noen som IKKE kunne tenke seg 
å gjøre det, håper jeg at de likevel ville bruke listen slik at de 
fokuserer på personer som tenker miljø. 
 
Det er håp. Vi kan få ned utslippene. De økonomiske 
kostnadene er moderate. Men det krever handling. Raskt. Ny 
teknologi blir nøkkelen til suksess. Vi politikere må tilrettelegge 
for det. 
 
Hver enkelt kan også gjøre mye i våre små og store valg. Men 
valget til høsten blir det viktigste. Gi oss jobben, og vi skal 
gjøre den! 
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